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REVISTA PRESEI 

 

 Guvernul menține restricțiile în vigoare și le completează cu introducerea 

sancțiunii suspendării autorizației de funcționare pentru organizatorii 

evenimentelor care nu respectă  regulile de siguranță sanitară și alte măsuri. 

Mai devreme, ministrul Sănătății anunțase că relaxarea prevăzută pentru 1 

iulie, nu va mai avea loc. 

Consiliul Național pentru Situații de Urgență a mai decis că: 

 activitatea centrelor sociale (copii, bătrâni, persoane vulnerabile) va continua 

după un program avizat de DSP; 

 cursurile de instruire și workshop-urile pentru adulți se vor putea desfășura 

cu cel mult 20 de participanți; 

 sunt permise activități sportive în grupuri de maximum 10 persoane; 

 suspendarea autorizației de funcționare pentru organizatorii de 

activități și evenimente care nu se asigură că măsurile de protecție vor fi 

respectate; 

 lista statelor aflate în „zona verde” pentru circulație (pentru care nu se impun 

carantinarea sau izolarea) va fi menținută. 

 (Sursa:  biziday.ro) 

 

 Şedinţă de guvern; pe ordinea de zi - şi un proiect de OUG privind 

reducerea vârstei de pensionare pentru unele categorii 

Guvernul se reuneşte miercuri în şedinţă, pe ordinea de zi figurând, între altele, un 

proiect de ordonanţă de urgenţă referitor la reducerea vârstei de pensionare pentru 

unele categorii de persoane. 
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Astfel, pe agenda şedinţei Executivului se află un proiect de ordonanţă de urgenţă 

de completare a Legii nr. 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice care 

prevede reducerea vârstei standard de pensionare cu 13 ani pentru persoanele care 

au desfăşurat activităţi în domenii de risc maxim, cum ar fi activităţi legate de 

substanţe explozive, pirotehnice, muniţii, pentru un stagiu de cotizare de cel puţin 

25 de ani realizat în aceste activităţi. 

 

De asemenea, Guvernul are pe ordinea de zi proiecte de hotărâre privind 

infrastructura. 

 

În acest sens este proiectul de hotărâre privind aprobarea amplasamentului şi a 

declanşării procedurii de expropriere a imobilelor proprietate privată care 

constituie coridorul de expropriere aflat pe amplasamentul lucrării de utilitate 

publică de interes naţional "Reabilitarea liniei de cale ferată Braşov - Simeria, 

componentă a Coridorului Rin-Dunăre, pentru circulaţia trenurilor cu viteza 

maximă de 160 km/h, tronsonul Braşov - Sighişoara", subsecţiunea 2 Apaţa - Caţa, 

de pe raza unităţilor administrativ-teritoriale Homorod, Ormeniş şi Racoş - judeţul 

Braşov şi proiectul de hotărâre privind declanşarea procedurilor de expropriere a 

tuturor imobilelor proprietate privată care constituie coridorul de expropriere al 

lucrării de utilitate publică de interes naţional "Autostrada Sibiu Piteşti" Secţiunea 

4, aflate pe raza localităţilor Tigveni şi Curtea de Argeş din judeţul Argeş. 

 

Alte proiecte de hotărâre aflate pe agenda Executivului se referă la transmiterea 

unei părţi din imobilul 2542, aflat în domeniul public al statului, din administrarea 

Ministerului Apărării Naţionale în administrarea Ministerului Transporturilor, 

Infrastructurii şi Comunicaţiilor, pentru Compania Naţională de Administrare a 

Infrastructurii Rutiere S.A., la aprobarea închirierii unor părţi din imobilele 974 şi 

1108 aflate în domeniul public al statului şi în administrarea Ministerului Apărării 

Naţionale, precum şi la aprobarea unor modificări în inventarul centralizat al 

bunurilor din domeniul public al statului aflate în administrarea Ministerului 

Apărării Naţionale, situate în judeţele Prahova, Dâmboviţa, Braşov, Alba, 

Constanţa şi municipiul Bucureşti. 
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Un alt proiect de hotărâre aflat pe ordinea de zi este cel privind actualizarea valorii 

de inventar a unui imobil aflat în domeniul public al statului şi în administrarea 

Ministerului Afacerilor Interne - Gruparea de Jandarmi Mobilă "Burebista" Braşov 

(UM 0758 Braşov), precum şi proiectul de hotărâre privind actualizarea valorii de 

inventar şi a adresei poştale a unor imobile aflate în domeniul public al statului şi 

în administrarea Ministerului Afacerilor Interne - Inspectoratul de Jandarmi 

Judeţean Ilfov (Unitatea Militară 0596 Bucureşti). 

 

De asemenea, Guvernul discută şi proiectele de hotărâre privind aprobarea 

bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2020 pentru Societatea Comercială 

CONVERSMIN S.A. aflată sub autoritatea Ministerului Economiei, Energiei şi 

Mediului de Afaceri şi privind înscrierea în inventarul centralizat al bunurilor din 

domeniul public al statului a unui imobil şi darea acestuia în administrarea 

Oficiului de Cadastru şi Publicitate Imobiliară Vrancea pentru Biroul de Cadastru 

şi Publicitate Imobiliară Panciu, precum şi privind trecerea unui teren din domeniul 

privat al statului în domeniul public al statului şi înscrierea acestuia şi a 

construcţiei edificate pe teren în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul 

public al statului şi darea acestora în administrarea Oficiului de Cadastru şi 

Publicitate Imobiliară Satu Mare. 

 

Executivul mai are pe ordinea de zi şi un proiect de hotărâre privind organizarea şi 

funcţionarea Institutului Naţional de Administraţie, proiect de hotărâre pentru 

modificarea şi completarea unor anexe la Hotărârea Guvernului nr. 540/2000 

privind aprobarea încadrării în categorii funcţionale a drumurilor publice şi a 

drumurilor de utilitate privată deschise circulaţiei publice, precum şi proiectul de 

hotărâre privind aprobarea licenţei de concesiune nr. 16.203/2013 a activităţii 

miniere de exploatare a apei minerale naturale (necarbogazoase) în perimetrul 

Barnar Vest, judeţul Suceava, încheiată între Agenţia Naţională pentru Resurse 

Minerale şi Societatea Comercială Carpathian Springs S.A.. 
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Un memorandum care va fi discutat în şedinţa de miercuri este cel privind 

"Deschiderea unui punct de trecere la frontiera dintre România şi Ungaria, între 

localităţile Borş (România) şi Nagykereki (Ungaria), în sectorul de interconectare a 

autostrăzilor A3 şi M4".  

(Sursa:  Agerpres) 

 

 Camera Deputaţilor şi Senatul intră în sesiune extraordinară 

Camera Deputaţilor şi Senatul sunt convocate de miercuri în sesiune extraordinară 

pentru perioada 1 - 15 iulie, cele două Camere ale Parlamentului având mai multe 

priorităţi, cum ar fi iniţiativa "Fără penali în funcţii publice" şi, respectiv, proiectul 

privind stabilirea datei alegerilor locale. 

 

Camera Deputaţilor are pe ordinea de zi a sesiunii extraordinare propunerea 

legislativă privind iniţiativa cetăţenească de revizuire a Constituţiei României 

"Fără penali în funcţii publice", un proiect de Lege pentru modificarea Legii nr. 

217/2003 pentru prevenirea şi combaterea violenţei domestice, modificarea OUG 

nr. 111/2010 privind concediul şi indemnizaţia lunară pentru creşterea copiilor. 

 

De asemenea, luni, de la ora 16,00, Camera Deputaţilor l-a invitat în plen, la Ora 

prim-ministrului, la solicitarea PSD, pe premierul Ludovic Orban pentru 

dezbaterea politică cu tema: "Jaful Unifarm sub masca pandemiei! Schimbarea 

managerilor de spitale de către Guvernul PNL cu scopul de a se face achiziţii 

directe de măşti de la Unifarm la preţuri astronomice". 

 

Marţi, de la ora 17,00, plenul Camerei va continua dezbaterile asupra moţiunii 

simple împotriva ministrului Dezvoltării, Ion Ştefan, intitulată "Guvernul PNL 

după Grindă se cunoaşte!", iniţiată de 77 de deputaţi. 

 

Pe ordinea de zi a sesiunii extraordinare a Camerei Deputaţilor se află mai multe 

ordonanţe de urgenţă, printre care cea referitoare la organizarea şi desfăşurarea 

unor campanii de informare publică în contextul situaţiei epidemiologice 

determinate de răspândirea COVID-19. 
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Senatul urmează să aprobe miercuri ordinea de zi şi programului de lucru pentru 

sesiunea extraordinară, fiind posibilă includerea şi a proiectului privind stabilirea 

datei alegerilor locale. 

(Sursa:  Agerpres) 

 

 Premierul anunta ca Romania poate deconta 650 de milioane de euro de la 

UE, pe fondul pandemiei de coronavirus 

Premierul Ludovic Orban a anuntat, marti, ca Romania poate deconta de la 

Uniunea Europeana cheltuieli de 350 de milioane de euro pentru masurile luate in 

lupta impotriva Covid-19, dar si de 300 de milioane de euro pentru deciziile 

economice luate in starea de urgenta si starea de alerta, cum sunt somajul tehnic si 

indemnizatia de sprijin. 

 

Ludovic Orban a declarat, marti, ca au fost depuse 20 de cereri pentru decontarea 

cheltuielilor la Uniunea Europeana. 

 

"Prin cresterea flexibilitatii fondurilor, ni s-a acordat posibilitatea de a deconta 

cheltuieli pentru Covid in valoare de 350 de milioane de euro. Sunt depuse peste 

20 de cereri de finantare care au fost depuse fie de Ministerul Sanatatii, fie de 

autoritati locale, de spitale, ele sunt in curs de procesare si vor fi decontate cand se 

va stabili ca ele sunt legale", a afirmat Orban. 

 

El a mentionat ca cele mai multe decontari vor fi realizate pe cereri de finantare 

depuse de catre Ministerul Sanatatii. 

 

"Vom procesa la Ministerul Fondurilor Europene cat mai repede cererile astfel 

incat sa putem sa decontam cheltuielile care au fost efectuate. Sigur ca cele mai 

mari decontari vor fi pe cererea de finantare depusa de Ministerul Sanatatii pentru 

ca Ministerul Sanatatii a decontat foarte multe lucruri pentru autoritatile locale, 

cheltuielile de cazare pentru persoanele carantinate sau pentru cadrele medicale, 

cheltuielile facute de autoritatile locale pentru persoanele vulnerabile care au fost  

https://ziare.com/ludovic-orban/
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in izolare la domiliciu si o serie de alte cheltuieli care sunt deja decontate de 

directiile de sanatate publica si care fac obiectul solicitarilor", a explicat premierul. 

 

Orban a mai spus ca Romania poate deconta de la Uniunea Europeana 300 de 

milioane de euro pentru masuri economice precum somajul tehnic si indemnizatia 

de sprijin. 

 

"Avem tot de la Uniunea Europeana aprobarea de a utiliza 300 de milioane de euro 

pentru a deconta masurile active pe care le-am luat in perioada starii de urgenta si 

starii de alerta, este vorba de somajul tehnic si de indemnizatia de sprijin pe care 

le-au acordat catre PFA-uri, catre profesionisti in sensul Codului Civil, care de 

asemenea pot fi decontate. Noi am aplicat la instrumentul SURE care este votat la 

nivel european prin care putem deconta, de asemenea, cheltuieli pentru masuri 

active de tipul somaj tehnic, Kurzarbeit. In Sure vom putea deconta cheltuieli si 

pentru protectia sanatatii care sunt efectuate de companii", a mai afirmat Ludovic 

Orban. 

 (Sursa:  ziare.com) 

 

 Ministerul Finanţelor lansează patru emisiuni de titluri de stat în cadrul 

Programului Tezaur 

Persoanele fizice pot investi de miercuri, 1 iulie 2020, în 4 noi emisiuni de titluri 

de stat în cadrul Programului Tezaur, cu scadenţe la 1, 2, 3 şi 5 ani, cu dobânzi de 

3,5%, 4%, 4,25% şi 4,75%, potrivit unui comunicat al Ministerului Finanţelor 

Publice. 

 

Instituţia menţionează că, prin randamentele oferite, aceste emisiuni reprezintă o 

variantă de economisire avantajoasă pentru români. 

 

Titlurile de stat pot fi cumpărate: între 1-31 iulie de la unităţile Trezoreriei Statului; 

între 1-29 iulie prin Compania Naţională Poşta Română pentru mediul rural şi 1-30 

iulie pentru mediul urban prin Compania Naţională Poşta Română. 
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Sunt eligibile persoanele fizice care au împlinit vârsta de 18 ani la data efectuării 

subscrierii. A fost eliminată plafonarea sumelor care pot fi investite de persoanele 

fizice în cadrul acestor emisiuni. 

 

Investitorii au posibilitatea anulării subscrierilor deja efectuate prin depunerea unei 

cereri doar în perioada de subscriere. 

 

Titlurile de stat lansate începând cu data de 1 iulie 2020 sunt în formă 

dematerializată şi au valoare nominală de 1 leu. Dobânda este plătită la termenele 

prevăzute în prospectul de emisiune. De asemenea, titlurile de stat emise în cadrul 

Programului Tezaur sunt transferabile şi se pot răscumpăra în avans.În cazul 

decesului, dreptul de proprietate asupra titlurilor de stat se transferă moştenitorilor, 

care prezintă documentele legale care le atestă calitatea. 

 

Emiterea titlurilor de stat pentru populaţie va continua pe parcursul anului 2020, iar 

maturităţile pentru fiecare emisiune vor fi stabilite în funcţie interesul manifestat 

de investitori. 

 

"Alternativa de economisire a Ministerului Finanţelor Publice se bucură de un 

interes crescut al românilor, având în vedere că veniturile provenite din dobânzi 

sunt neimpozabile", precizează sursa citată. 

 

Prospectul de emisiune şi eventuale modificări ale acestuia vor fi publicate 

pe www.mfinante.gov.ro, 

www.datoriepublica.mfinante.gov.ro, https://www.comunicatii.gov.ro, https://w

ww.posta-romana.ro. 

(Sursa:  Agerpres) 

 

 

 

https://www.mfinante.gov.ro/pagina.html?pagina=acasa
https://www.comunicatii.gov.ro/
https://www.posta-romana.ro/
https://www.posta-romana.ro/
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 Parlamentul a decis: Bădălău, baronul PSD de Giurgiu și socrul lui Ponta 

merg șefi la Curtea de Conturi / BOR nu a reușit să-și impună un om în 

CNCD / Asztalos Csaba ar putea rămâne șeful CNCD 

Parlamentul a numit, marți, membrii pentru două instituții cheie: Curtea de Conturi 

și Consiliul Național pentru Combatere a Discriminării. Astfel, la Curtea de 

Conturi merg Niculae Bădălău și Ilie Sârbu pe posturi de vicepreședinți. La 

CNCD, BOR nu a reușit să-și impună un om, iar PSD a renunțat să revendice șefia 

instituției. Conform ultimelor negocieri, PSD renunță la șefia instituției și îl susține 

în continuare pe actualul președinte Asztalos Csaba, propus de UDMR, potrivit 

surselor HotNews.ro. 

Astfel la Curtea de Conturi vor merge Ilie Sârbu - pentru funcţia de vicepreşedinte 

al Curţii de Conturi cu 329 de voturi "pentru" și 20 împotrivă, și Niculae Bădălău 

(PSD) - pentru funcţia de vicepreşedinte al Autorităţii de Audit cu 294 de voturi 

"pentru" și 55 împotrivă. 

Ilie Sârbu a fost validat pe locul rămas vacant prin demisia lui Nicu Marcu, pe 

durata rămasă a mandatului început cu data de 15 octombrie 2014, potrivit 

Hotărârii Parlamentului nr 28/2014 privind numirea unor consilieri de conturi şi a 

unui vicepreşedinte la Curtea de Conturi, potrivit raportului comisiilor de 

specialitate. 

Victor Ponta a negociat cu PSD pentru susținerea socrului său oferind la schimb 

sprijin în Parlament, mai exact voturi pentru trecerea proiectelor de lege ale social 

democraților și la viitoarea moțiune de cenzură. 

De partea cealaltă, Niculae Bădălău și-a negociat dur poziția obținută. Baronul de 

Giurgiu și-a pregătit din timp candidatura la Curtea de Conturi, acesta modificând 

în urmă cu trei ani legea de organizare și funcționare a instituției. 

Mai exact, în calitate de senator Bădălău a introdus un amendament la articolul 47 

din legea de funcţionare a Curţii de Conturi (94/1992) care prevedea criteriile 

pentru ocuparea posturilor de preşedinte sau vicepreşedinte: „studii superioare 

economice sau juridice, vechime de minimum 10 ani în specialitatea studiilor 

absolvite şi pregătire profesională temeinică”. 
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Bădălău a propus în amendamentul său o profesie la condiţiile de studii: 

„economice, juridice sau inginereşti”. Modificarea legii a fost adoptată de 

Parlament, iar el a reușit să candideze și să fie validat marți de către Legislativ 

pentru postul de vicepreședinte la Curtea de Conturi. 

Au mai primit avizul parlamentarilor pentru funcţia de consilier al Curţii de 

Conturi: Sorin Lazăr - 329 de voturi "pentru", 20 "împotrivă": Ion Călin - 326 de 

voturi "pentru", 23 "împotrivă", Claudia Boghicevici (pentru un mandat de 9 ani, 

începând cu 15 octombrie 2020) - 326 de voturi "pentru", 23 "împotrivă" ; Dezso 

Csongor - Attila - 328 de voturi "pentru", 21 "împotrivă". 

La CNCD au fost validați pentru funcția de membri: 

 Adrian Diaconu PSD 

 Horia Grama PSD 

 Asztalos Csaba UDMR 

 Cristian Iura PNL 

 Mariana Moț PNL 

 Claudia Popa Sorina PNL 

 Cătălina Olteanu USR 

Conform ultimelor negocieri, PSD renunță la șefia instuției și îl susține în 

continuare pe actualul președinte Asztalos Csaba, propus de UDMR, potrivit 

surselor HotNews.ro. 

De asemenea, la CNCD, BOR nu a reușit să-și impună un om cu susținerea PMP, 

respectiv pe Ionuț Mavrichi. 

(Sursa:  hotnews.ro) 
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 Sindicatul Europol acuză că peste 150 de polițiști sunt delegați la frontierele 

României pentru a gestiona afluxul de persoane, deși acesta este scăzut. Sunt 

expuși astfel inutil riscului de infectare. Peste 550 de polițiști s-au infectat 

până acum. 

Sindicatul arată că, începând cu data de 22 iunie, odată cu reluarea activității, peste 

150 de polițiști de frontieră din Mehedinți au fost trimiși la punctele din Timișoara 

și Caraș-Severin, pentru a gestiona afluxul de persoane care intră în țară. Europol 

consideră că afluxul este neînsemnat, iar relocarea nu se justifică. 

Sindicaliștii trag un semnal de alarmă că pericolul transmiterii intracomunitare este 

iminent, și anunță că sunt deja peste 550 de polițiști infectați cu coronavirus, în 

toată țara, majoritatea infectați la misiuni comune, deci nu la locul de muncă 

permanent. 

„Solicităm ministrului Marcel Vela să intervină de îndată în această situație 

încordată creată în rândul polițiștilor de la frontiera de sud-vest a României, iar 

delegările în cadrul Inspectoratului Teritorial al Poliției de Frontieră Timișoara 

să înceteze. E important  să se pună accent pe factorul uman și să se conștientizeze 

că acesta primează”, precizează sindicaliștii în comunicatul de presă. 

 (Sursa:  biziday.ro) 

 

 Parlamentul a aprobat noua Strategie de Apărare a României, document 

care a stârnit o reacție vehementă a Rusiei 

Parlamentul a aprobat marți Strategia Naţională de Apărare a Ţării pentru perioada 

2020 - 2024, document transmis de preşedintele Klaus Iohannis și care a stârnit 

reacția virulentă a Rusiei care este menționată ca amenințare. 

 

S-au înregistrat 311 de voturi „pentru”, 4 „împotrivă” şi 38 de abţineri. 

 

Parlamentarii USR s-au abţinut de la vot, considerând că documentul nu 

menționează combaterea corupţiei ca prioritate. 
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În noua Strategie Naţională de Apărare a Ţării pentru 2020-2024 adoptată de 

CSAT și trimisă de Klaus Iohannis Parlamentului, Rusia este menționată la 

capitolul amenințări după „tendința adversarilor statali și non-statali de a exploata 

capacitatea limitată a societăților de a se proteja în fața imixtiunilor străine și criza 

economică generată de Covid-19". 

 

În document se afirmă că „Acțiunile constante ale Federației Ruse de consolidare a 

propriilor capabilități militare ofensive în Marea Neagră de creare a unui sistem de 

interdicție regională, restricționarea accesului care să asigure controlul asupra 

bazinului pontic, contrabalansarea acțiunilor de dezvoltare a capabilităților militare 

aliate pe flancul estic al NATO reclamă o postură națională de apărare consolidată 

și continuarea atitudinii active a României în scopul consolidării posturii aliate de 

descurajare și apărare în regiune”. 

 

De asemenea, se vorbește despre „comportamentul agresiv al Federației Ruse” dar 

și de acțiunile de militarizare a regiunii Mării Negre de tip hibrid desfășurate de 

acest stat, ce au ca scop menținerea unui climat tensionat și de insecuritate în zona 

apropiată României, care determină țara noastră să „continue cu fermitate procesul 

amplu de construire de capabilități robuste de descurajare si apărare, început din 

anul 2015. 

Moscova a acuzat politicienii de la București că plagiază și nu sunt capabili să 

gândească independent. Purtătoarea de cuvânt al diplomației ruse, Maria Zaharova, 

a declarat, într-o conferință de presă, că noua strategie de apărare a României 

prezintă Rusia „în secțiunea amenințări” și a reiterat una dintre tezele favorite ale 

Rusiei, și anume că Occidentalii aruncă vina în mod gratuit asupra Moscovei. 

(Sursa:  hotnews.ro) 

 

 Camera Deputaților: Persoanele condamnate definitiv pentru corupție 

rămân fără pensie specială 

Camera Deputaților a adoptat, marți, un proiect de lege care prevede că nu vor 

putea beneficia de pensie specială persoanele condamnate definitiv pentru corupţie. 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-06-4-24036061-0-stategia-nationala-aparare-2020-2024.pdf
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24053710-reactia-moscovei-noua-strategie-aparare-romaniei-bucurestiul-inceput-plagieze-politicienii-romani-nu-sunt-capabili-gandeasca-independent.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24053710-reactia-moscovei-noua-strategie-aparare-romaniei-bucurestiul-inceput-plagieze-politicienii-romani-nu-sunt-capabili-gandeasca-independent.htm


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 1 iulie 2020 12 

 

Inițiativa legislativă aparține liberalilor și a fost aprobată în unanimitate de către 

deputați. 

Proiectul de lege prevede interdicția de a lua pensie specială de serviciu și se aplică 

pentru: judecătorii CCR, membrii corpului diplomatic şi consular al României, 

personalul aeronautic civil navigant, membrii Curţii de Conturi, personalul auxiliar 

de specialitate al instanţelor judecătoreşti şi al parchetelor, personalul de 

specialitate criminalistică, tehnicienii criminalişti, militarii, poliţiştii, funcţionarii 

publici cu statut special, funcţionarii publici parlamentari care au o condamnare 

definitivă pentru corupţie. 

 

Legea urmează să fie trimisă președintelui Klaus Iohannis pentru promulgare. 

(Sursa:  hotnews.ro) 

 

 Verchere (OMV Petrom): Gazele din Marea Neagra sunt o oportunitate 

pentru Romania. Proiectul s-a blocat in sistemul politic 

Gazele din Marea Neagra sunt o oportunitate uriasa pentru Romania, dar nu vor 

ramane asa pentru totdeauna, iar, in acest moment, proiectul este blocat politic, a 

declarat, marti, Christina Verchere, CEO al OMV Petrom, la Energy Strategy 

Summit. 

 

"Trebuie sa fim constienti ca aceasta este o oportunitate extraordinara pentru 

Romania, dar ca nu va ramane asa pentru totdeauna. Si, in conditiile in care 

tranzitia energetica este din ce in ce mai aproape, in contextul valorificarii pretului 

la gazele naturale, trebuie sa ne dam seama ca vine un moment cand acest lucru 

este cel mai valoros lucru pentru Romania si pentru statul roman", a spus 

reprezentantul companiei energetice. 

 

Potrivit acesteia, toata lumea cauta surse competitive de energie, pentru a combate 

schimbarile climatice. 

 

 

https://ziare.com/omv/
https://ziare.com/petrom/
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"Vedem insa probleme in ceea ce priveste stocurile, exista o oferta in exces de 

energie in lume, atat in ceea ce priveste combustibilii fosili, cat si energia 

regenerabila. Si exista concurenta in piata. De aceea, Romania are nevoie sa fie 

competitiva. Asadar, acesta este motivul declaratiei noastre, care a fost foarte bine 

gandita. Acest lucru nu dureaza pentru totdeauna, trebuie sa actionam. Si consider 

ca proiectul s-a blocat in sistemul politic", a adaugat Verchere. 

 

Ea a adaugat ca mediul de afaceri doreste sa colaboreze cu autoritatile pentru ca 

Legea offshore sa fie modificata, astfel incat proiectele din Marea Neagra sa fie 

deblocate. 

 

"Daca nu, importurile de gaze ale Romaniei ar putea ajunge la 40% in anul 2030", 

a avertizat sefa OMV Petrom. 

 

OMV Petrom si ExxonMobil sunt parteneri egali in proiectul de explorare a 

zacamantului de mare adancime Neptun Deep din Marea Neagra, estimat la 42 - 84 

de miliarde de metri cubi de gaze. Spre comparatie, Romania produce in prezent 

circa 10-11 miliarde de metri cubi de gaze pe an. 

 

Anul trecut, ExxonMobil si-a anuntat intentia de a se retrage din Romania. 

 

La randul lor, reprezentantii OMV Petrom au sustinut ca extractia gazelor din 

perimetrul Neptun Deep va deveni incerta, daca nu va fi modificata Legea 

offshore. 

 

Ministrul Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri, Virgil Popescu, a declarat in 

repetate randuri, inca de toamna trecuta, de la preluarea mandatului, ca legislatia 

din sectorul petrolier offshore va trebui aprobata in Parlament prin consens politic, 

iar Guvernul nu va avea nicio initiativa in acest sens. 

(Sursa:  ziare.com) 

 

 

https://ziare.com/stiri/gaze/
https://ziare.com/virgil-popescu/
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 Alegerile parlamentare: 1.277 de romani din diaspora s-au inscris deja 

Autoritatea Electorala Permanenta (AEP) informeaza ca, pentru alegerile 

parlamentare din acest an, pana marti, 1.277 de cetateni romani cu drept de vot din 

afara tarii s-au inregistrat pe portalul www.votstrainatate.ro, dintre acestia 859 

optand pentru votul prin corespondenta, iar 418 pentru votul la sectia de votare. 

 

AEP reaminteste intr-un comunicat transmis AGERPRES ca, potrivit legislatiei in 

vigoare, inregistrarea ca alegator prin corespondenta sau la o sectie de votare a 

demarat pe 1 aprilie si se va incheia odata cu expirarea a 15 zile de la data inceperii 

perioadei electorale. 

 

Presedintele AEP, Constantin-Florin Mituletu-Buica, reitereaza apelul sau catre 

romanii din strainatate sa opteze "cu incredere pentru votul prin corespondenta, ca 

modalitate sigura si comoda de vot la distanta, fara cozi, fara deplasari, fara costuri 

si fara riscuri, mai ales in contextul incertitudinii legate de evolutia epidemiologica 

a noului tip de coronavirus". 

 

AEP mentioneaza ca a constatat, in decursul procedurilor de prelucrare a cererilor 

transmise pe portalul www.votstrainatate.ro, o serie de erori frecvente comise de 

alegatori. Astfel, AEP precizeaza ca actul de identitate romanesc utilizat la 

inregistrare trebuie sa fie acceptat de legislatia romaneasca - cartea de identitate; 

cartea electronica de identitate; cartea de identitate provizorie; buletinul de 

identitate; pasaportul diplomatic; pasaportul diplomatic electronic; pasaportul de 

serviciu; pasaportul de serviciu electronic; pasaportul simplu; pasaportul simplu 

electronic; pasaportul simplu temporar. 

 

Autoritatea atentioneaza si ca certificatul de nastere si titlul de calatorie nu fac 

parte din categoria documentelor de identitate. 

 

AEP precizeaza si ca actul de identitate utilizat trebuie sa fie valabil, numele si 

prenumele trebuie sa fie scrise intocmai ca in actul de identitate, scanul 

documentelor atasate trebuie sa fie complet si vizibil integral, iar documentul de 

sedere in strainatate trebuie sa fie prevazut in lista din Ordinul ministrului 

afacerilor externe 1627/2019.  

https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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De asemenea, atrage atentia ca chiar daca in pasaport este mentionata tara de 

domiciliu sau resedinta, este necesara transmiterea unuia dintre documentele care 

atesta sederea in strainatate, specific pentru fiecare tara, conform Ordinul 

ministrului afacerior externe 1627/2019, care poate fi accesat la urmatorul 

link: https://www.mae.ro/sites/default/files/file/ordin_1627_din_2019_anexe.pdf. 

 

Toate informatiile privind procedura de inscriere cu una dintre cele doua optiuni de 

vot sunt disponibile pe portalul www.votstrainatate.ro la urmatoarele 

linkuri: https://www.votstrainatate.ro/Mesaj/PrezentareVotCorespondenta si https:/

/www.votstrainatate.ro/Mesaj/PrezentareVotSectie. 

 

Intrebarile si sesizarile legate de procedura de preinregistrare si inscriere pot fi 

transmise la adresa de e-mail contact@votstrainatate.ro. 

(Sursa:  ziare.com) 

 

 Propunerea unei confederatii patronale: Administratorii de firma care nu 

au facultate ar trebui sa urmeze un curs de formare antreprenoriala 

Administratorii de societati comerciale care nu au studii universitare sau studii la 

un liceu economic ar trebui sa urmeze un curs de formare antreprenoriala care sa le 

ofere un minim de cunostinte economice, juridice si de administrare, potrivit unei 

propuneri transmise marti de Consiliul National al Intreprinderilor Private Mici si 

Mijlocii din Romania (CNIPMMR) privind modificarea Legii societatilor. 

 

"CNIPMMR sustine toate masurile prin care se elimina sarcinile birocratice ale 

intreprinzatorilor, propunand in completarea lor cu un set de masuri care sa asigure 

o digitalizare a relatiei stat-antreprenor, astfel: (...) introducerea carnetului de 

conducere a afacerii - un curs de formare antreprenoriala pentru administratorii 

societatii, cu exceptia absolventilor de invatamant superior/liceelor economice, 

asigurandu-se astfel un minim pachet de cunostinte economice, juridice si de 

management", se mentioneaza in setul de propuneri remis de organizatie. 

 

 

https://www.mae.ro/sites/default/files/file/ordin_1627_din_2019_anexe.pdf
https://www.votstrainatate.ro/Mesaj/PrezentareVotCorespondenta
https://www.votstrainatate.ro/Mesaj/PrezentareVotSectie
https://www.votstrainatate.ro/Mesaj/PrezentareVotSectie
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Presedintele CNIPMMR, Florin Jianu, a explicat marti, intr-o conferinta de presa, 

ca propunerea ii are in vedere pe administratorii societatilor comerciale si nu pe 

actionari. 

 

"Daca vrei sa-ti faci o societate comerciala, nu trebuie sa indeplinesti nicio 

conditie. Poti sa fi analfabet, poti sa fi analfabet functional, nimeni nu te intreaba 

absolut nimic. Noi nu spunem legat de actionari, ci de administratorul unei firme. 

Vrei sa fii administratorul unei firme? Inseamna ca trebuie sa ai niste minime 

cunostinte de conducere a acelei firme. Am vorbit si cu rectorul de la ASE si dansii 

sprijina aceasta initiativa. Daca tu nu ai decat liceul sau nici liceul, un curs de 20 

de ore te ajuta sa inveti niste lucruri. Mai atingem un obiectiv: toate acele firme 

fantome sunt facute pe numele cuiva, dupa care organele statului bat la usa omului 

respectiv, iar acela nici nu stie ca avea o firma sau, daca stie, zice ca l-a pus cineva 

sa semneze. Dar daca faci un curs si primesti o diploma de la ASE, de la o 

organizatie a mediului de afaceri, de la un patronat, de la un ONG, cred ca ai un 

traseu si te duci si intrebi daca omul acela stie sa citeasca o balanta si asa mai 

departe", a declarat Florin Jianu. 

 

O alta propunere a CNIPMMR privind modificarea Legii societatilor vizeaza 

instituirea obligativitatii aderarii la o asociatie a mediului de afaceri. 

 

Celelalte masuri propuse sunt: introducerea sediului electronic obligatoriu - e-sediu 

- toti profesionistii inregistrati in Registrul Comertului trebuie sa aiba un sediu 

electronic pentru asigurarea comunicarilor cu organele administratie publice; 

obligativitatea folosirii semnaturii electronice pentru toti profesionisti - e-

semnatura - toti profesionisti inregistrati in Registrul Comertului trebuie sa 

foloseasca mijloace de comunicare electronica si toate documentele, cel putin in 

relatia cu institutiile publice, sa fie semnate cu semnatura electronica; eliminarea 

obligativitatii mentionarii CAEN in statut - cu exceptii: armament, produse 

chimice etc. - cu pastrarea doar a obligatiei de autorizare (introducerea prezumtiei 

ca toate codurile CAEN sunt trecute in statut/act constitutiv) - se elimina astfel  

 

 

https://ziare.com/florin-jianu/
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procedurile birocratice prin care este necesar sa fie modificat in prima faza statutul 

pentru a mentiona un nou cod CAEN si, ulterior, sa fie autorizat sau situatiile in 

care exista un statut de 2-3 pagini, urmat de 10 pagini de coduri CAEN; comasarea 

formularelor pentru infiintare intr-unul singur simplificat; pastrarea posibilitatii 

organizarii AGA prin sisteme de videoconferinta/mijloace electronice. 

(Sursa:  ziare.com) 

 

 PNL si USR ataca la CCR modificarile aduse Legii 33/1994 care permit 

construirea de hidrocentrale in arii naturale protejate 

USR a anuntat, marti, ca, alaturi de PNL, ataca la Curtea Constitutionala 

modificarile aduse de Parlament Legii nr. 33/1994 privind exproprierea pentru 

cauza de utilitate publica, modificari care vor permite construirea de hidrocentrale 

in arii naturale protejate si care "vor avea efecte extrem de nocive pentru toate 

raurile Romaniei si va produce distrugerea ireversibila a ecosistemelor". 

 

USR anunta ca ataca la Curtea Constitutionala, alaturi de PNL, modificarile aduse 

de Parlament Legii nr. 33/1994 privind exproprierea pentru cauza de utilitate 

publica. 

 

"E una dintre cele mai nocive legi la adresa mediului pe care le-am dezbatut, in 

actuala legislatura, in Parlament. Mi-e greu sa inteleg cum a fost adoptata la 

Camera Deputatilor, dupa ce la Senat a fost respinsa cu unanimitate. Interesul 

public major, in intelesul directivelor europene si al oricarui om responsabil este 

protejarea mediului, nu distrugerea lui. Bagatul raurilor pe teava inseamna 

suferinta si moarte nu doar pentru pesti, animale si paduri, ci pentru toti cetatenii 

romani, pentru copiii si nepotii nostri. Cand studiile stiintifice arata, fara echivoc, 

ca distrugerea biodiversitatii a fost una dintre cauzele majore ale pandemiei de 

COVID-19, sa votezi pentru a o distruge pe mai departe arata o iresponsabilitate 

criminala. Sper ca membrii CCR vor intelege care este, cu adevarat, interesul 

public major si ca respectarea dreptului la un mediu sanatos, asa cum e prevazut in 

Constitutie, nu reprezinta un moft, ci o necesitate", declara senatorul USR Mihai 

Gotiu, membru in Comisia pentru Ape si Paduri. 

 

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/ccr/
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USR afirma ca modificarile "sunt in contradictie flagranta cu Directiva europeana 

43/1992 a protectiei habitatelor naturale". 

 

"De asemenea, parlamentarii USR au aratat ca legea este una cu dedicatie astfel 

incat Hidroelectrica sa-si poata realiza proiectul megalomanic din Parcul National 

Defileul Jiului, proiect declarat ilegal de Curtea de Apel Bucuresti in decembrie 

2017", a mai transmis USR. 

 

USR a reamintit ca, in 2015, Comisia Europeana a declansat procedura de 

infringement in cazul Romaniei din cauza amenajarilor hidroenergetice care 

afecteaza habitatele, iar, daca problemele nu se rezolva, tara noastra risca sa fie 

actionata la Curtea de Justitie a UE. 

 

"In sesizarea adresata Curtii Constitutionale, semnatarii invoca atat motive 

extrinseci, cat si motive intrinseci de neconstitutionalitate. Este vorba, pe de o 

parte, de incalcarea principiilor conciziei si preciziei textului juridic, legea criticata 

continand norme neclare si lipsite de previzibilitate. Pe de alta parte, semnatarii 

sesizarii arata ca actul normativ incalca art. 44 alin. (3) din Constitutie, in 

conditiile in care exproprierea pentru cauza de utilitate publica trebuie sa fie o 

limitare exceptionala a dreptului la proprietate. De asemenea, in sesizare se 

argumenteaza ca legea adoptata de Parlament instituie cadrul normativ pentru 

incalcarea obligatiei constitutionale de protectie a mediului si deroga inclusiv de la 

cadrul normativ european care instituie garantii pentru protectia apelor si 

biodiversitatii", a mai transmis USR. 

(Sursa:  ziare.com) 

 

 ANAF pare că se pregătește de verificarea persoanelor fizice. Un Ordin al 

Mirelei Călugăreanu, în Monitorul oficial 

Un ordin al șefei ANAF, Mirela Călugăreanu, spune că activitățile preliminare 

verificării situației fiscale personale vor fi exercitate de Direcția generală control 

venituri persoane fizice. Practic, verificarea situației fiscale personale se va 

exercita de această direcție (fiind coordonator) și de serviciile de verificări fiscale 

din cadrul direcțiilor generale regionale ale finanțelor publice. 

https://ziare.com/hidroelectrica/
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Acest nou act, publicat în Monitorul oficial, abrogă un ordin dat de Gelu Diaconu, 

fostul șef ANAF, prin care această direcție trebuia să se ocupe de control pe întreg 

teritoriul țării. 

 

Prin noul ordin, cel al Mirelei Călugăreanu, această direcție va coordona serviciile 

de verificări fiscale din cadrul direcțiilor generale regionale ale finanțelor publice. 

(Sursa:  hotnews.ro) 

 

 Proiectul PNL privind achizitiile publice, aprobat de Camera Deputatilor. 

Florin Roman: "Daca aceasta lege functiona in urma cu cativa ani, tepe 

precum Tel Drum nu ar mai fi fost posibile" 

Camera Deputatilor a adoptat, marti, o propunere legislativa privind excluderea din 

procedura achizitiilor publice a oricarui operator economic, organizat ca societate 

pe actiuni, al carui capital social este reprezentat prin actiuni la purtator, care nu 

face dovada identitatii beneficiarilor reali ai acestora. 

 

Florin Roman sustine ca daca aceasta lege functiona in urma cu cativa ani, 

"tepe precum Tel Drum nu ar mai fi fost posibile" 

 

"Parlamentul Romaniei a adoptat Legea Roman, prin care punem capat afacerilor 

dubioase de tip Tel Drum, folosite de Liviu Dragnea, pentru a se imbogati din bani 

publici. Practic, Liviu Dragnea, in calitate de Presedinte al CJ Teleorman semna ca 

ordonator principal de credite, alocarea unor sume fabuloase catre SC Tel Drum, al 

carui actionar ascuns era direct sau prin intermediari. 

 

Legea care merge la promulgare interzice atribuirea de contracte din bani publici 

catre societati comerciale cu actionariat ascuns. Astfel, daca societatea refuza 

declararea actionarilor este eliminat obligatoriu din procedura de atribuire. Motivul 

este unul simplu: necunoasterea actionariatului nu poate determina din timp un 

prezumtiv conflict de interese intre ordonatorul de credite si beneficiar", a declarat 

liderul deputatilor liberali, Florin Roman", a spus liberalul de la tribuna Camerei 

Deputatilor. 

 

https://ziare.com/liviu-dragnea/
https://ziare.com/stiri/contracte/
https://ziare.com/stiri/conflict/
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S-au inregistrat 275 voturi pentru si 3 abtineri, potrivit Agerpres. 

 

Proiectul completeaza Legea nr. 98/2016 privind achizitiile publice, in sensul ca 

societatile comerciale care au decis sa aiba un actionariat netransparent sa nu poata 

participa la procedurile de achizitie publica, respectiv excluderea din procedura de 

atribuire a oricarui operator economic organizat ca societate pe actiuni la purtator. 

 

"In vederea respectarii principiilor transparentei si tratamentului egal, autoritatea 

contractanta are dreptul de a solicita, iar operatorul economic are obligatia de a 

comunica datele de identificare a detinatorilor/beneficiarilor reali ai actiunilor la 

purtator, in situatia in care forma de organizare a operatorului economic 

ofertant/candidat, tert sustinator sau subcontractant la procedura este de societate 

pe actiuni, cu capital social reprezentat prin actiuni la purtator", prevede proiectul. 

 

Potrivit textului adoptat, reprezentantul legal al operatorului economic depune o 

declaratie pe propria raspundere cu privire la detinatorii/beneficiarii reali ai 

actiunilor la purtator, sub sanctiunile prevazute de art. 326 din Legea nr. 286/2009 

privind Codul penal. 

 

Cazurile in care ofertantul individual/ofertantul asociat/candidatul/subcontractantul 

propus/tertul sustinator organizat ca societate pe actiuni cu capital social 

reprezentat prin actiuni la purtator nu respecta aceste prevederi reprezinta situatii 

potential generatoare de conflict de interese, au decis deputatii. 

 

"Autoritatea contractanta este obligata sa excluda din procedura de atribuire orice 

operator economic, organizat ca societate pe actiuni, al carui capital social este 

reprezentat prin actiuni la purtator si care nu face dovada identitatii 

detinatorilor/beneficiarilor reali ai actiunilor la purtator", mai prevede proiectul. 

 

Camera Deputatilor este for decizional. 

(Sursa:  ziare.com) 
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 Ministrul Bogdan Aurescu: "Implementarea proiectelor de conectivitate 

regionala, impact pozitiv asupra cresterii economice din Europa Centrala si 

de Est" 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, a participat, marti, prin sistem 

video-conferinta, la reuniunea ministrilor afacerilor externe din cele 12 state 

participante la Initiativa celor Trei Mari (I3M), organizata de Estonia, care va 

gazdui la Tallinn, in luna octombrie, al cincilea Summit al I3M, context in care a 

subliniat continuarea implementarii unor proiecte majore de conectivitate 

regionala, care vor avea "un impact pozitiv semnificativ asupra cresterii economice 

si asupra pietei muncii din Europa Centrala si de Est". 

 

La reuniune au mai participat, in calitate de invitati, adjunctul secretarului de stat al 

SUA, Stephen Biegun, si secretarul de stat din MAE german, Miguel Berger, 

precum si Secretarul General al Serviciului European de Actiune Externa, Helga 

Schmid, arata un comunicat MAE transmis AGERPRES. 

 

Potrivit sursei citate, "dezbaterea a vizat si Fondul de Investitii al Initiativei celor 

Trei Mari, ale carui baze au fost puse la Summit-ul din 2018 de la Bucuresti, un 

instrument fundamental care are ca obiectiv finantarea proiectelor de 

interconectare din regiunea celor Trei Mari". 

 

Seful diplomatiei romane a aratat ca realizarea proiectelor prioritare de 

interconectare ale I3M din domeniul conectivitatii in sfera transporturilor, energiei 

sau digitalului ar putea oferi un sprijin important redresarii economice post-

pandemie. Din aceasta perspectiva, continuarea implementarii unor proiecte 

majore de conectivitate regionala va avea, totodata, un impact pozitiv semnificativ 

asupra cresterii economice si asupra pietei muncii din Europa Centrala si de Est. 

 

Ministrul Bogdan Aurescu a salutat demersurile Estoniei pentru pregatirea celui 

de-al cincilea Summit al Initiativei si celei de-a treia editii a Forumului de Afaceri 

I3M. In acest context, a subliniat sprijinul deplin al Romaniei pentru substanta si 

succesul evenimentelor gazduite de Estonia in luna octombrie, pe linia consolidarii 

rezultatelor Summit-ului si Forumului de Afaceri I3M din 2018, de la Bucuresti, 

gazduit de presedintele Klaus Iohannis. 

https://ziare.com/bogdan-aurescu/
https://ziare.com/stiri/mae/
https://ziare.com/klaus-johannis/
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Ministrul roman a precizat ca tara noastra ramane implicata activ in dezvoltarea 

I3M, presedintele Romaniei si Guvernul conlucrand pentru valorificarea deplina a 

potentialului acestei platforme si pentru implementarea proiectelor si a obiectivelor 

Initiativei, inclusiv la nivelul unui grup de lucru interinstitutional coordonat la 

nivel de vice-prim-ministru. 

 

Totodata, seful diplomatiei romane s-a referit si la importanta consolidarii 

parteneriatului strategic dintre Uniunea Europeana si Statele Unite ale Americii, 

esential pentru securitatea si prosperitatea celor doua maluri ale Atlanticului, I3M 

reprezentand un instrument concret de aprofundare a cooperarii in acest sens, un 

exemplu pozitiv de cooperare transatlantica. De asemenea, a exprimat aprecierea 

Romaniei pentru interesul si sprijinul puternice ale Germaniei pentru I3M, care a 

participat la Initiativa incepand cu Summit-ul de la Bucuresti. 

 

Bogdan Aurescu a subliniat rolul potential al Fondului de Investitii al Initiativei 

celor Trei Mari, la care participa ca fondatori Banca Poloneza de Dezvoltare si 

Eximbank din Romania, in finantarea unor proiecte de interconectare in regiune, 

complementar cu utilizarea de fonduri guvernamentale ori private, europene sau 

americane. In context, a mentionat importanta implicarii in Fond si a altor banci de 

profil din regiune, precum si a institutiilor financiare europene si internationale, 

alaturi de investitori privati. 

(Sursa:  Agerpres) 

 

 Piaţa gazelor este liberalizată complet din 1 iulie, însă tarifele 

consumatorilor casnici rămân deocamdată aceleaşi 

Piaţa gazelor din România este complet liberalizată, începând de miercuri, 1 iulie, 

ceea ce ar trebui să ducă la creşterea concurenţei şi la scăderea preţurilor, însă 

consumatorii casnici nu simt deocamdată aceste beneficii, pentru că preţurile din 

ofertele marilor furnizori rămân aceleaşi ca până acum. 
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Orice consumator de gaze avea posibilitatea, teoretic, de a-şi schimba furnizorul şi 

de a trece în piaţa liberă încă din 2007. Practic, foarte puţini au făcut-o, întrucât 

până acum exista încă preţul reglementat, stabilit de Autoritatea Naţională de 

Reglementare (ANRE) la nivel minim. 

 

Însă, începând de la 1 iulie, ANRE nu mai fixează preţul de vânzare a gazelor către 

consumatorii casnici, iar aceştia ar trebui să cerceteze piaţa şi să aleagă cel mai bun 

preţ. 

 

Liberalizarea vine într-un moment în care piaţa furnizării de energie este extrem de 

concentrată, două dintre companii, Engie şi E.ON, având 90% dintre clienţii 

casnici. Aceste companii au trimis clienţilor oferte cu acelaşi preţ ca şi până acum 

şi, dacă nu există niciun răspuns din partea oamenilor, ofertele intră automat în 

vigoare. 

 

Cu toate acestea, autorităţile susţin că tarifele pentru populaţie ar trebui să scadă, 

deoarece pe bursă cotaţiile gazelor cu livrare în a doua parte a anului sunt la 

niveluri mai mici decât până acum. 

 

În urmă cu o săptămână, ministrul Energiei, Virgil Popescu, declara, pentru 

AGERPRES, că populaţia ar trebui să plătească facturi cu 10-15% mai mici, odată 

cu liberalizarea. 

 

"Sunt uşor dezamagit de reacţia furnizorilor, în special a furnizorilor mari care au 

foarte mult din piaţă, care au încercat să profite de pe urma faptului că românul e 

conservator şi poate că nu se informează corect", a spus Popescu. 

 

Potrivit acestuia, în cazul în care marii furnizori nu vor scădea preţurile, Legea 

concurenţei permite Guvernului să intervină în piaţă pentru o perioadă de şase luni. 

 

"Suntem dispuşi să aşteptăm să vedem cum vom sta în iulie, cum se reglează piaţa, 

şi vom interveni dacă vedem că sunt speculaţii. Vom interveni pe Legea 

concurenţei şi ne vom asigura că diferenţa de preţ de achiziţie a furnizorilor se va 

regăsi şi în preţul final al cumpărătorilor", a mai spus ministrul. 
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Principalul pericol: lipsa de informare a consumatorilor 

 

Reprezentanţii ANRE admit faptul că va mai dura până ce consumatorul va simţi 

liberalizarea în buzunarul său. 

 

"Liberalizarea va avea efecte benefice asupra consumatorilor casnici, chiar dacă nu 

de mâine, pe această piaţă dominată de un cerc restrâns de furnizori. Pe termen 

mediu şi lung, consumatorii vor fi cei care vor simţi primii efectele benefice", a 

afirmat, marţi, Zoltan Nagy-Bege, vicepreşedintele ANRE. Efectul secundar va fi 

cel al creşterii încrederii investitorilor, a adăugat el. 

 

Totodată, specialiştii spun că liberalizarea va conştientiza consumatorii şi îi va 

impulsiona să se implice mai mult, să compare preţurile din piaţă şi să analizeze 

mai bine ofertele pentru a semna cele mai bune contracte. 

 

ANRE a arătat că pot apărea şi dezavantaje pentru consumatori în procesul de 

liberalizare, care sunt generate, în principal, de cunoaşterea insuficientă a 

mecanismelor pieţei, atât de unii furnizori, cât şi de unii clienţi finali. 

 

"Clienţii finali trebuie să ştie că, pe piaţa concurenţială, preţurile se formează liber 

pe baza cererii şi ofertei, ca rezultat al mecanismelor concurenţiale. Pentru a 

încheia în cunoştinţă de cauză un contract de furnizare a gazelor naturale, clienţii 

finali trebuie să realizeze propriile evaluări şi comparaţii între oferte, în vederea 

alegerii celei mai avantajoase dintre cele disponibile pe piaţă. În acest sens, se 

recomandă ca, în prealabil, clienţii finali să se informeze cu privire la drepturile pe 

care le au şi să realizeze o comparaţie între condiţiile comerciale de furnizare a 

gazelor naturale ale furnizorului actual şi condiţiile comerciale oferite de alţi 

furnizori de pe piaţa internă de gaze naturale", spun oficialii ANRE. 

 

De asemenea, oamenii trebuie să ştie că îşi pot schimba furnizorul oricând, în cel 

mult 21 de zile, printr-o simplă solicitare, chiar dacă au semnat contracte noi pe o 

perioadă determinată şi acea perioadă nu a expirat încă. 
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În cazurile în care un client final ajunge în situaţia de a nu avea asigurată 

furnizarea gazelor, ANRE desemnează un furnizor de ultimă instanţă care are 

obligaţia de a-l prelua şi de a-i livra temporar gaze naturale la un preţ aprobat de 

ANRE, clientul având posibilitatea, ulterior, să-şi aleagă un alt furnizor. 

 

În cazul unei întreruperi în alimentare, clientul final se poate adresa atât 

operatorului de distribuţie, cât şi furnizorului. 

 

Jumătate dintre români nici n-au auzit de liberalizare 

 

Temerile ANRE privind lipsa de cunoştinţe a consumatorilor sunt îndreptăţite: mai 

bine de jumătate dintre români nu au auzit de procesul de liberalizare a pieţei 

gazelor, se arată într-un sondaj INSCOP Research, publicat în urmă cu o 

săptămână. 

 

Datele au fost culese în perioada 25 mai - 5 iunie 2020, pe un eşantion de 1.050 de 

consumatori. 

 

La momentul efectuării sondajului, mai puţin de jumătate dintre români (48,8%) 

declarau că au auzit de faptul că piaţa de gaze naturale va fi liberalizată începând 

cu 1 iulie 2020, în timp ce 50,2% nu au auzit, iar 1% nu au răspuns. 

 

De asemenea, doar 21,5% dintre români consideră că au informaţii suficiente cu 

privire la ce înseamnă şi care sunt efectele liberalizării pieţei de gaze, în timp ce 

77,6% apreciază că nu au informaţii suficiente. 0,9% nu ştiu sau nu răspund. 

 

Totodată, 38% dintre români iau în considerare posibilitatea de a-şi schimba 

actualul furnizor de gaze naturale dacă vor primi o ofertă mai bună din partea altui 

furnizor, în timp ce 27,9% resping această posibilitate. 30,8% declară că nu sunt 

conectaţi la reţea. Nu ştiu sau nu răspund 3,3%. 

 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 1 iulie 2020 26 

 

Ce argumente aduc furnizorii 

 

De cealaltă parte, reprezentanţii E.ON România au declarat, pentru 

AGERPRES, că nu există pe piaţă cantităţi de gaze disponibile la preţuri 

rezonabile şi pe termen lung, astfel încât facturile populaţiei să scadă de la 1 iulie. 

 

"Preţul final al gazelor naturale este influenţat în cea mai mare măsură de evoluţia 

costurilor de achiziţie a gazelor naturale din surse interne şi import după 1 iulie a.c. 

şi mai ales în sezonul rece, când consumul nu poate fi asigurat în totalitate din 

surse interne, apelându-se şi la importuri, aşa cum o arată experienţa anilor 

anteriori. În măsura în care cantităţile disponibile pentru piaţa internă vor putea fi 

cumpărate la preţuri rezonabile şi pe termen lung, nu este exclus să avem scăderi 

ale preţului final. Din păcate, la momentul la care legislaţia a impus să transmitem 

oferte tuturor celor circa 1,55 milioane de clienţi, aceste cantităţi nu au fost 

disponibile în piaţă. Şi nici în prezent nu sunt disponibile la vânzare cantităţi de 

gaze naturale la nivelul necesar pentru acoperirea integrală, pentru un an de zile, a 

consumului estimat al acestor clienţi la un preţ garantat sub nivelul celui actual din 

oferta noastră", au precizat oficialii E.ON săptămâna trecută. 

 

Declaraţia a fost catalogată de ministrul Energiei, Virgil Popescu, o zi mai târziu, 

ca fiind "uşor arogantă". 

 

"Anumiţi furnizori abuzează de o poziţie dominantă şi nu îşi reduc preţurile la 

consumatorul final în momentul în care pe piaţă cumpără gazul de la producători la 

un preţ mult mai mic. Aici aş vrea să atrag atenţia că în momentul de faţă se 

tranzacţionează gazul (pe bursă - n.r.) undeva la 30 - 30 şi ceva de lei pe MWh 

pentru vară şi undeva la 48-50 lei pentru perioada de iarnă până la sfârşitul anului. 

În comparaţie cu 68 de lei, cât este acum, este o diferenţă foarte mare şi nu văd 

nicio reacţie a celor doi mari furnizori de gaze, ba din contră, nişte declaraţii de 

presă uşor arogante ale unui furnizor de gaze, ceea ce îmi lasă, trebuie să recunosc, 

un gust amar, o dezamăgire", a spus ministrul. 
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Reprezentanţii celuilalt mare furnizor de gaze, Engie, au precizat că nu răspund la 

întrebări şi nu fac niciun comentariu cu privire la subiectul liberalizării pieţei 

gazelor.  

(Sursa:  Agerpres) 

 

 Fostul comandant al fregatei "Regele Ferdinand", contraamiralul Mihai 

Panait, numit sef al Fortelor Navale Romane 

Contraamiralul Mihai Panait este noul comandant al Fortelor Navale Romane, el 

preluand conducerea institutiei de la viceamiralul Alexandru Mirsu. Mihai Panait a 

fost comandantul Fregatei "Regele Ferdinand" intre 2009 - 2013. 

 

Fortele Navale au transmis printr-un comunicat de presa, ca viceamiralul 

Alexandru Mirsu a predat conducerea Fortelor Navale Romane contraamiralului 

Mihai Panait, in cadrul unei ceremonii care a avut loc marti, 30 iunie, in portul 

militar Constanta, in prezenta ministrului apararii nationale, Nicolae-Ionel Ciuca, 

si a sefului Statului Major al Apararii, general-locotenent Daniel Petrescu. 

 

La festivitate, a fost citit decretul prezidential de trecere in rezerva a viceamiralului 

Mirsu, prilej cu care i-a fost conferit Ordinul National "Serviciul Credincios" in 

grad de "Cavaler", cu insemn de pace, pentru militari, din partea presedintelui 

Romaniei, pentru intreaga activitate depusa in slujba tarii, in cei 40 de ani de 

activitate. 

 

In continuare, a fost prezentat ordinul ministrului apararii nationale, prin care 

contraamiralul Mihai Panait, comandantul Flotei, a fost imputernicit sef al Statului 

Major al Fortelor Navale, dupa care acesta a preluat drapelul de lupta al institutiei 

de la predecesorul sau. 

 

"Ceremonia de predare-primire a conducerii Fortelor Navale Romane s-a 

desfasurat in prezenta unei audiente reduse, in concordanta cu respectarea 

masurilor de prevenire a infectarii cu noul coronavirus.  

https://ziare.com/stiri/militari/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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La festivitate au participat sefii statelor majore ale Fortelor Terestre si Fortelor 

Aeriene, sefi ai unor structuri centrale din MApN, fosti sefi ai Statului Major al 

Fortelor Navale si comandanti de mari unitati din Marina Militara Romana", se 

arata in comunicatul Fortelor Navale. 

 

Contraamiralul Mihai Panait s-a nascut in anul 1968, a absolvit Liceul Militar de 

Marina,, Alexandru Ioan Cuza" din Constanta (1986) si Academia Navala "Mircea 

cel Batran", Facultatea Navigatie (1991). Pe parcursul carierei sale, a ocupat 

numeroase functii la bordul navelor militare, printre care si pe cea de comandant al 

fregatei "Regele Ferdinand", in perioada 2009-2013, cand a reprezentat Fortele 

Navale Romane in diferite misiuni in teatre de operatii maritime. 

 

Viceamiralul Mirsu a fost numit la conducerea Fortelor Navale Romane in anul 

2013 si este amiralul care a detinut comanda Marinei Militare Romane pentru cea 

mai lunga perioada de timp, dupa Revolutia din Decembrie 1989. 

(Sursa:  ziare.com) 

 

 Camera Deputatilor: Persoanele cu handicap pot beneficia complet de 

participarea la viata sociala si economica 

Plenul Camerei Deputatilor a adoptat, marti, propunerea legislativa privind 

protectia si promovarea drepturilor persoanelor cu handicap. 

 

Au votat "pentru" 290 de deputati, iar unul s-a abtinut. 

 

Proiectul are ca obiect de reglementare modificarea si completarea Legii nr. 

448/2006, in scopul imbunatatirii cadrului legal care sa ofere persoanelor cu 

handicap posibilitatea de a se bucura de drepturi depline si de a beneficia complet 

de participarea la viata sociala si economica. 
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Proiectul de lege introduce notiunea de angajare asistata - optiunea de angajare 

care faciliteaza munca in locuri obtinute de pe piata competitiva a muncii si care 

presupune oferirea de sprijin in cautarea locului de munca si la locul de munca, 

transport, tehnologii ajutatoare, instruire, specializare si adaptarea sarcinilor in 

conformitate cu potentialul persoanei cu handicap. 

 

"Unitate protejata autorizata este entitatea de drept public sau privat, cu gestiune 

proprie, in cadrul careia sunt angajate minimum 3 persoane cu handicap, care 

reprezinta cel putin 30% din numarul total al angajatilor, iar timpul de lucru 

cumulat al acestora reprezinta cel putin 50% din totalul timpului de lucru al tuturor 

angajatilor, precum si orice forma de organizare, potrivit legii, aleasa pentru 

desfasurarea unei activitati economice de catre o persoana fizica detinatoare a unui 

certificat de incadrare in grad de handicap", mai spune proiectul. 

 

Initiativa legislativa mentioneaza, de asemenea, ca persoanele care solicita 

incadrarea in grad de handicap beneficiaza de gratuitate pentru obtinerea 

documentelor medicale si pentru evaluarile medicale si psihologice solicitate in 

vederea intocmirii dosarului de evaluare complexa, in baza alocarilor din bugetul 

Fondului national unic de asigurari sociale de sanatate. 

 

Finantarea activitatilor, evenimentelor, manifestarilor educative destinate copiilor 

si tinerilor cu handicap integrati in invatamantul de masa/ invatamantul special 

integrat se poate asigura inclusiv prin parteneriat public-privat", subliniaza 

proiectul. 

 

Persoanele cu handicap grav beneficiaza de gratuitatea transportului interurban, la 

alegere, cu orice tip de tren, in limita costului unui bilet de tren interregio IR cu 

regim de rezervare la clasa a II-a, cu autobuzele sau cu navele de transport fluvial, 

pentru 24 de calatorii pe an calendaristic. Persoanele cu handicap accentuat 

beneficiaza de gratuitatea transportului interurban, la alegere, cu orice tip de tren, 

in limita costului unui bilet la tren interregio IR cu regim de rezervare la clasa a II-

a, cu autobuzele sau cu navele pentru transport fluvial, pentru 12 calatorii pe an 

calendaristic, mai prevede proiectul. 

 

https://ziare.com/politica/lege/
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Proiectul a fost respins de Senat, iar Camera Deputatilor este for decizional in acest 

caz. 

(Sursa:  ziare.com) 

 

 Leul a crescut la 4,8423 unitati pentru un euro marti 

Banca Nationala a Romaniei (BNR) a anuntat, marti, un curs de referinta de 4,8423 

lei pentru un euro, in scadere cu 0,03% fata de nivelul de 4,8439 lei pentru un euro 

atins luni. Dolarul a crescut cu 0,57%, la 4,3233 lei pe unitate. 

 

Luni, Banca Nationala a Romaniei (BNR) a anuntat un curs de referinta de 4,8439 

lei pentru un euro, in crestere cu 0,04% fata de nivelul de 4,8421 lei pentru un euro 

atins vineri. Dolarul a scazut cu 0,35%, la 4,2988 lei pe unitate. 

 

Maximul istoric inregistrat de euro in raport cu leul, de 4,8448 lei/euro, a fost atins 

pe 17 martie 2020. Cursul mediu al BNR pentru euro aferent lunii mai 2020 a fost 

de 4,8365 lei pe unitate. 

 

Dolarul american, cotat indirect in piata romaneasca prin raportare la paritatea 

euro/dolar, a crescut marti cu 0,57%, de la nivelul de 4,2988 lei pe unitate la 

4,3233 lei pe unitate. 

 

Pe 23 martie 2020, dolarul a atins un maxim istoric, de 4,5316 lei/dolar. 

 

Lira sterlina a scazut marti cu 0,01%, la 5,3020 lei pe unitate, de la nivelul de 

5,3026 lei pe unitate consemnat luni. 

 

Francul elvetian a scazut cu 0,11%, la 4,5393 lei pe unitate, fata de nivelul atins 

luni, de 4,5446 lei pe unitate. 

 

Aurul a fost cotat la 246,0742 lei pentru un gram, in crestere fata de pretul 

inregistrat luni, de 244,6308 lei. 

(Sursa:  ziare.com) 

https://ziare.com/politica/senat/
https://ziare.com/bnr/
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 Stadiul autostrăzii Sibiu - Pitești, pe fiecare tronson: Șantier deschis în acest 

an pe secțiunea 5. Licitația de pe lotul 4 cu tunel va fi tranșată în următoarele 

săptămâni / Ce se întâmplă cu sectoarele montane 

Pe o parte din cei 30 de kilometri de pe Secțiunea 5 din autostrada Sibiu - Pitești, 

de la Pitești la Curtea de Argeș, constructorul cu care recent s-a semnat un contract 

de peste 350 de milioane de euro va intra în șantier încă din acest an. Pe Lotul 4, 

care va conține și un tunel-premieră pentru infrastructura rutieră din România, 

licitația în curs va fi încheiată cu un constructor desemnat în următoarele două 

săptămâni. Vezi în articol care e soarta secțiunilor 2 și 3, cele mai dificile ale 

autostrăzii A1 Sibiu - Pitești. 

Lotul 1 - Sibiu - Boița - 13,17 km 

„Pe Sibiu - Pitești am dat drumul la lotul 1. Acolo se și lucrează cu sincopele date 

de condițiile meteo”, a explicat șefa Companiei de Drumuri, Mariana Ioniță. 

Oficialul a făcut referire la Secțiunea 1 de circa 13 kilometri de la Sibiu la Boița, 

acolo unde constructorul Porr a început șantierul în forță în lunile de primăvară, a 

ajuns la circa 10% progres fizic, dar care în ultimele săptămâni nu a putut lucra în 

ritm susținut din cauza precipitațiilor abundente din zonă. 

Lotul 5 - Pitești - Curtea de Argeș - 30,35 km 

„Pe lotul 5 antreprenorul s-a organizat, proiectează. Ne-a promis că tronsonează 

astfel încât să începem execuția mai devreme decât ne propusesem prin contract”, a 

spus Mariana Ioniță. 

Secțiunea 5 are circa 30,35 km, începe de unde se termină actuala A1 la Pitești 

(Bascov) și ajunge până la Curtea de Argeș. Constructorul Astaldi a fost contractat 

în urmă cu o lună pe circa 356 milioane de euro, iar prima etapă este proiectarea. 

Deși termenul contractual pentru proiectare este de 12 luni, constructorul a anunțat 

deja în ședințele bi-lunare cu CNAIR că va elabora o parte din proiect mai repede 

pe anumite zone, precum cea din apropiere de Bascov, pentru a putea începe 

șantierul încă din toamnă. O condiție pentru ca acest lucru să se întâmple este ca și 

CNAIR să rezolve partea de exproprieri. 

 

https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-24001779-video-sibiu-pitesti-boita-santier-progres.htm
https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-23989768-contract-semnat-pentru-autostrada-sibiu-pitesti-356-milioane-euro-pentru-30-kilometri-pitesti-curtea-arges.htm
https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-23989768-contract-semnat-pentru-autostrada-sibiu-pitesti-356-milioane-euro-pentru-30-kilometri-pitesti-curtea-arges.htm
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Lotul 4 - Curtea de Argeș - Tigveni - 9,86 km 

Pe Lotul 4, circa 9,86 km de la Curtea de Argeș la Tigveni, acolo unde va exista și 

un tunel de circa 1,35 km prin dealul Momâia, licitația lansată încă de anul trecut, 

ar trebui să se finalizeze. 

„Pe Lotul 4 suntem în faza finală a evaluării. Am mai cerut niște clarificări 

ofertanților, acolo unde era necesar. Sperăm că în maxim două săptămâni (n.r. să 

avem atribuirea), trebuie să vedem și cum răspund. e un lot foarte greu, e o valoare 

estimată al 2 miliarde de lei. Are 10 kilometri și are un tunel - e o premieră un 

astfel de tunel la noi. Pe unii (n.r. dintre constructorii care au depus oferte) nu-i 

cunoaștem, nu i-am mai avut aici în România. Uitându-ne pe documente au văzut 

că prezintă experiență serioasă în spate”, a spus directoarea CNAIR. 

Secțiunile 2 și 3 - cele mai grele, pe Valea Oltului 

Cât privește secțiunile 2 și 3, considerate a fi sectoarele montane ale autostrăzii - 

cele mai grele, cu opt tuneluri și numeroase viaducte și poduri pe Valea Oltului - 

acestea sunt în stadii diferite. 

 

„Pe Lotul 3 suntem în stare avansată cu pregătirea documentației. În luna august 

sperăm să avem licitația urcată pe SEAP”, a declarat Gabriel Budescu, director în 

cadru CNAIR pe zona de studii și investigații. 

 

„Lăsam vreo 45 de zile în SEAP, fiind o lucrare grea, pentru depunerea ofertelor și 

clarificări la documentație”, a completat și Mariana Ioniță. 

 

„Pe lotul 2 avem acum un contract cu BEI-Passa pentru analiza informațiilor 

geotehnice. Până la sfârșitul anului sperăm să avem și aici licitația”, a detaliat 

Gabriel Budescu. 

„Până la sfârșitul acestui an dorința noastră este ca cele două tronsoane care au 

rămas să fie pe SEAP în procedură de achiziție publică. Sunt circa 70 de kilometri. 

Astfel sperăm ca la anul să avem contracte în proiectare și în execuție de la un cap 

la altul Sibiu - Pitești”, a conchis Mariana Ioniță, directorul CNAIR. 

(Sursa:  hotnews.ro) 
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 Cardul de sănătate devine obligatoriu de miercuri pentru unele servicii 

medicale 

Din 1 iulie, cardul de sănătate devine obligatoriu pentru spitalizarea de zi sau 

continuă, pentru investigaţii paraclinice, precum RMN-ul sau ecografia, şi pentru 

eliberarea medicamentelor de la farmacie, notează Mediafax. Pentru serviciile de 

urgenţă, aşa cum s-a întâmplat şi până acum, nu este nevoie de card de sănătate. La 

medicul de familie şi la policlinică, românii vor avea nevoie de card de sănătate 

abia din 30 septembrie, iar până atunci aceștia pot oferi în continuare consultații de 

la distanţă. 

 

„Această consultaţie la distanţă este acordată de medicul specialist sau medicul de 

familie dacă acesta consideră că poate fi acordată la distanţă. Dacă medicul 

consideră că pacientul trebuie să vină în cabinet pentru o consultaţie, este decizia 

medicului. Dacă în urma acestor consultaţii pacientul primeşte o prescripţie 

medicală, fie ea şi online, pacientul trebuie să valideze cu cardul primirea acestor 

medicamente”, a declarat Mihaela Tănase, purtătorul de cuvânt al CNAS. 

 

„Pacienţii vor putea să-şi ridice reţeta strict utilizând cardul de sănătate, la fel şi cei 

care au calitatea de împuternicit. Adică, eu, dacă merg la farmacie să ridic o reţetă 

scrisă pe numele dumneavoastră, voi putea face asta doar cu cardul de sănătate, nu 

îmi voi mai putea folosi buletinul”, a explicat Ionuţ Blejan, farmacist. 

(Sursa:  hotnews.ro) 

 

 Conducerea TVR a făcut achiziții de peste un million de lei, prin 

încredințare directă, de la o firmă din Călărași. Șeful serviciului care 

beneficiază de aceste achiziții este un fost angajat al respectivei firme! 

În urma unor sesizări primite din partea membrilor MediaSind TVR, potrivit 

cărora instituția achiziționează de la aceeași firmă, servicii de logistică, fără să 

organizeze licitații, Departamentul Investigații al Sindicatului Român al  
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Jurnaliștilor MediaSind a solicitat conducerii TVR, prin adresa 

nr.204/28.05.2020, să răspundă la mai multe întrebări referitoare la contractele care 

fost încheiate cu SC INTER MEGA CONSTRUCT SRL, cu sediul social în 

Călărași,  în perioada 1 ianuarie 2017-prezent, în ce cuantum, modalitatea de 

atribuire, notele de fundamentare. Totodată, am solicitat să ni se răspundă dacă 

conducerea TVR are cunoștință de faptul că șeful Serviciului Logistică din Srtv are 

sau a avut funcții în această societate, și dacă da, în ce perioadă și dacă au existat 

conflicte de interese. 

Răspunsul, semnat de președintele-director general Doina Gradea (foto) confirmă 

faptul că în perioada 2017-până în prezent, conducerea SRTv a încheiat 10 

contracte, din care  8 contracte prin achiziție directă și 2 prin procedură 

simplificată cu aceeași firmă la care a fost  angajat/colaborator tocmai persoana 

responsabilă de aceste contracte, și anume șeful compartimentului logistic, 

Gheorghe Peres, poreclit de cunoscuti “Bebe”. 

Conform declarației sale de avere, depusă la începutul mandatului, Gheorghe 

Peres (foto), era angajatul acestei firme cu care TVR urma să încheie 

majoritatea contractelor de achiziții de servicii de logistică! 

O dovadă a strânselor legături dintre dl. Bebe, conducerea TVR și firma SC 

INTER MEGA CONSTRUCT SRL este, printre altele, și masina cu care circulă în 

prezent acesta, un BMW electric, înmatriculat pe aceeași firmă din Călărași. Șeful 

de la logistică vine nestingherit la serviciu cu mașina oferită spre folosință de firma 

alimentată cu contracte grase din bani publici, iar Doina Gradea nu spune nimic. 

Nu spune nimic nici atunci când dl. Bebe alimentează, folosind curentul 

instituției!? (foto) 

De altfel,  Gheorghe Peres, nici măcar nu ascunde legăturile cu firma respectivă, 

pentru că pe portalul de social-media profesional LinkedIn, pe profilul personal el 

apărea drept “Consultant at Inter Mega Construct”. 

Precizăm că suma totală cheltuită în mod suspect de către TVR pentru achiziții de 

servicii logistice de la firma agreată de conducerea TVR se ridică la 1.134.966 lei, 

aproximativ un sfert de million de euro! 
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Șeful acestui serviciu este fost coleg de trust cu actualul presedinte director 

general, Doina Gradea. Aceasta l-a angajat la TVR după ce a fost trimis în șomaj 

de ProTv. 

SRJ MediaSind filiala MediaSind TVR va sesiza instituțiile abilitate pentru a 

judeca  în ce măsură faptele prezentate se încadrează, sau nu, la capitolul conflict 

de interese. 

În zilele următoare, Departamentul Investigații al SRJ MediaSind vă va prezenta și 

modul în care Televiziunea Română a fost păgubită cu aproximativ două milioane 

de euro de către personae cu funcții de conducere din TVR. 

 (Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind)     

 

 Înaltul Comisariat pentru Refugiaţi propune ca IGI să ofere minim două 

opţiuni la stabilirea comunităţii locale 

Înaltul Comisariat al ONU pentru Refugiaţi propune ca Inspectoratul General 

pentru Imigrări (IGI) să ofere minim două opţiuni la stabilirea comunităţii locale în 

care urmează a se desfăşura activităţile din programul de integrare. 

 

"Sugerăm adăugarea unui alineat suplimentar în care să se prevadă că, la stabilirea 

comunităţii locale, Inspectoratul General pentru Imigrări să ofere minim două 

opţiuni în acest sens, luând în considerare în oferirea acestora, printre altele, durata 

petrecută în procedura de azil într-o anumită locaţie, asta pentru că, în urma unei 

proceduri de azil care se extinde pe perioada a 12 luni, de exemplu, este posibil ca 

persoana să-şi creeze nişte legături cu comunitatea respectivă, specificul cultural 

sau lingvistic, existenţa unor comunităţi, disponibilitatea unor perspective 

profesionale sau educaţionale pentru beneficiar şi pentru dependenţii acestuia", a 

declarat Carolina Marin, Senior Protection Associate la Înaltul Comisariat al ONU 

pentru Refugiaţi, marţi, la dezbaterea publică a proiectului de hotărâre pentru 

aprobarea Normelor metodologice de aplicare a Ordonanţei Guvernului nr. 

44/2004 privind integrarea socială a străinilor care au dobândit protecţie  
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internaţională sau un drept de şedere în România, precum şi a cetăţenilor statelor 

membre ale Uniunii Europene, Spaţiului Economic European şi a cetăţenilor 

Confederaţiei Elveţiene. 

 

Carolina Marin a propus ca la articolul 12, alineat 5, care face referire la faptul că, 

"la stabilirea comunităţii locale în care urmează a se desfăşura activităţile din 

programul de integrare se ţine seama de capacitatea centrelor regionale de 

proceduri şi cazare a solicitanţilor de azil din subordinea Inspectoratului General 

pentru Imigrări de a gestiona implementarea programelor de integrare, de nevoile 

individuale identificate şi de capacitatea autorităţilor administraţiei publice locale 

de a prelua şi asista beneficiari ai unei forme de protecţie internaţională", să se 

menţioneze că printre aspectele de care se ţine seama şi "nevoile individuale 

identificate sau evoluţia acestora" şi "opţiunile persoanei în cauză". 

 

Eleodor Pîrvu, directorul Direcţiei Azil şi Integrare din cadrul IGI, a afirmat că, în 

prezent, nu există o problemă în a face modificări în planul de integrare sau în a 

stabili comunitatea locală. 

 

"În ceea ce priveşte cele minim două opţiuni (...), consider că enumerarea lor ar 

putea limita o eventuală decizie în acest sens, iar din punct de vedere al IGI, atunci 

când am luat şi am avut în vedere posibilitatea de a-i stabili comunitatea locală, am 

analizat faptul că în principal vom implementa acest articol în practică, ţinând cont 

de toate aceste aspecte din background-ul persoanei. Specificul diferă de la caz la 

caz, toate cazurile sunt tratate individual, persoanele potenţiale beneficiare ale 

programului de integrare pot avea nevoi diferite", a spus Eleodor Pîrvu. 

 

Mircea Babău, inspector general adjunct al IGI, a declarat că autoritatea dispune de 

anumite locuri. 

 

"Dacă putem să le satisfacem dorinţa şi opţiunea, bine, dacă nu, trebuie să urmeze 

programe de integrare şi tot ceea ce trebuie acolo unde avem noi posibilităţi, pentru 

ca riscăm să ne trezim cu două opţiuni în oraşe unde nu avem posibilităţi şi atunci 

să avem probleme prin faptul că le-am refuzat aceste opţiuni", a declarat Mircea 

Babău. 
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Carolina Marin a mai propus să fie introdus un nou articol cu privire la rolul şi 

responsabilităţile reprezentantului desemnat de DGASPC. 

 

"Acest articol ar trebui să prevadă în mod specific faptul că reprezentarea 

intereselor minorilor subzistă şi după acordarea unei forme de protecţie. Este un 

aspect care e menţionat în Legea 122/2006 privind azilul. Considerăm că ar fi 

oportun să fie amintit şi aici, în norme. Ar trebui introdus în acest articol şi faptul 

că exercitarea tuturor drepturilor şi obligaţiilor prevăzute în OG 44 de către minorii 

neînsoţiţi se realizează cu sprijinul nemijlocit al reprezentantului desemnat de 

DGASPC", a adăugat Carolina Marin. 

 

Adrian Iordache, consilier la Centrul Naţional de Recunoaştere şi Echivalare a 

Diplomelor, a făcut referire la nota de fundamentare a documentului. 

 

"Cu conţinutul documentului nu avem nicio obiecţie, însă în nota de fundamentare 

a acestuia, la secţiunea 5.1 litera b, legat de actele necesare care trebuie adoptate în 

acest sens, acesta face referire la capitolul 2, secţiunea a doua, respectiv condiţiile 

pentru accesul la sistemul de învăţământ şi la activităţi de acomodare culturală, 

consiliere şi învăţare a limbii române. Pentru înscrierea la aceste cursuri nu este 

necesară prezentarea unor acte de studii sau recunoaşterea acestora şi, în 

consecinţă, cererea de modificare legislativă nu se justifică", a declarat Adrian 

Iordache.  

(Sursa:  Agerpres) 

 

 Germania preia de la 1 iulie preşedinţia rotativă a Uniunii Europene (iulie-

decembrie 2020) 

La 1 iulie 2020, Germania preia de la Croaţia, pentru a 13-a oară, preşedinţia 

rotativă a Uniunii Europene (UE) pentru o perioadă de şase luni. Statele membre 

care deţin preşedinţia lucrează împreună în grupuri de câte trei, numite "trio-uri", 

pentru o perioadă de 18 luni. Trio-ul actual este format din Germania (iul.-dec. 

2020), Portugalia (ian.-iun. 2021), Slovenia (iul.-dec. 2021), conform site-urilor 

https://eur-lex.europa.eu/ şi https://www.eu2020.de/. 

 

https://www.eu2020.de/
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Priorităţile Germaniei la preşedinţia UE 

 

Gestionarea crizei provocate de noul coronavirus se află în centrul provocărilor 

Germaniei în perioada preşedinţiei UE, conform programului aprobat de guvernul 

german la 24 iunie 2020. Documentul de 24 de pagini stabileşte obiectivul 

preşedinţiei de şase luni, care are ca slogan "Să facem împreună Europa mai 

puternică din nou", scrie site-ul preşedinţiei, https://www.eu2020.de/eu2020-en. 

 

Programul are la bază următoarele linii de orientare: depăşirea permanentă a crizei 

de coronavirus şi redresarea economică şi socială, o Europă mai puternică şi mai 

inovatoare, o Europă dreaptă, o Europă durabilă, o Europă a securităţii şi a 

valorilor comune, o Europă puternică în lume. 

 

Alte subiecte aflate pe agenda preşedinţiei Germaniei sunt, conform site-ulu 

preşedinţiei, următorul cadru financiar multianual, schimbările climatice, 

digitalizarea, statul de drept sau rolul Europei în lume, negocierile UE cu Regatul 

Unit privind Brexitul. 

 

Cea mai recentă preşedinţie a Germaniei la UE a fost asigurată în perioada 

ianuarie-iunie 2007. Germania a mai deţinut preşedinţia Uniunii de 11 ori: iul. - 

dec. 1958; iul. - dec. 1961; iul. - dec. 1964; iul. - dec. 1967; iul. - dec. 1970; ian. - 

iun. 1974; iul. - dec. 1978; ian. - iun. 1983; ian. - iun. 1988; iul. - dec. 1994; ian. - 

iun. 2007, notează site-ul https://europa.eu/. 

 

Priorităţile trio-ului Germania, Portugalia, Slovenia la preşedinţia UE 

 

Cu privire la gestionarea efectelor provocate de criza COVID-19, cele trei state îşi 

asumă să urmeze cele cinci direcţii direcţii de acţiune identificate în declaraţia 

comună a membrilor Consiliului European din 26 martie 2020: limitarea 

răspândirii virusului (prin controale temporare la frontiere şi combaterea 

dezinformării); furnizarea de echipamente medicale (prin sporirea capacităţii de 

testare a statelor membre); promovarea cercetării (prin alocare de fonduri sau 

schimburi de informaţii şi experienţă); combaterea consecinţelor socio-economice  

https://www.eu2020.de/eu2020-en
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(prin condiţii de finanţare avantajoase în toate ţările din zona euro, ajutoare de stat 

temporare alocate de Comisie); sprijinul acordat cetăţenilor blocaţi în ţări terţe, se 

arată în documentul din 26 martie 2020, precum şi în programul pe 18 luni al trio-

ului (sursa: https://data.consilium.europa.eu/). 

 

Tot cu privire la pandemia de COVID-19, cele trei preşedinţii consideră importantă 

provocarea mondială pe care o reprezintă pandemia şi rolul UE de actor pe scena 

internaţională, căruia îi revine responsabilitatea de a contribui la elaborarea unui 

răspuns la nivel mondial prin multilateralism şi printr-o ordine internaţională 

bazată pe norme. Un răspuns la nivel mondial necesită o mai strânsă colaborare 

regională în cadrul eforturilor de descoperire a unor noi vaccinuri, cele trei 

preşedinţii angajându-se să se implice în toate aceste demersuri într-un spirit demn 

de "Echipa Europa", după cum se arată în programul pe 18 luni. 

 

Trio-ul se angajează totodată să transpună în practică principiile Pilonului 

european al drepturilor sociale, inclusiv prin organizarea, în mai 2021, la invitaţia 

preşedintelui Consiliului European, a unui summit social al UE care va fi găzduit 

de preşedinţia portugheză. 

 

În ceea ce priveşte Cadrul financiar multianual 2021-2027, trio-ul va face tot ce îi 

stă în putinţă pentru a evita întârzierile inutile legate de punerea în aplicare a 

bugetului pe termen lung şi a programelor conexe. 

 

Trio-ul va depune eforturi pentru obţinerea unui parteneriat global cu Regatul Unit 

care să fie corect şi echitabil pentru toate statele membre, să fie în interesul 

cetăţenilor noştri şi să intre în vigoare înainte de încheierea perioadei de tranziţie, 

se mai arată în Documentul-program al celor trei preşedinţii. 

 

Preşedinţiile îşi anunţă sprijinul pentru crearea şi implementarea unui mecanism 

european pentru statul de drept, care să se aplice în mod egal tuturor statelor 

membre. 

 

În program, cele trei preşedinţii mai salută anunţul Comisiei care urmează să 

propună un nou pact privind migraţia şi azilul, precum şi propunerile legislative 

aferente şi se angajează să acorde prioritate avansării acestor lucrări. 

https://data.consilium.europa.eu/
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Cele trei preşedinţii sunt pe deplin angajate în îndeplinirea obiectivului de a realiza 

o UE neutră din punct de vedere climatic până în 2050, în conformitate cu 

obiectivele Acordului de la Paris, asigurând, în acelaşi timp, o tranziţie eficientă 

din punctul de vedere al costurilor şi echilibrată din punct de vedere social, mai 

informează documentul. 

 

Trio-ul de preşedinţii subliniază că punerea în aplicare a Agendei 2030 pentru 

dezvoltare durabilă şi a celor 17 obiective de dezvoltare durabilă (ODD) ale sale 

este esenţială pentru construirea unui viitor mai bun şi mai durabil pentru toţi. 

 

În privinţa relaţiilor externe, parteneriatul transatlantic şi relaţiile comerciale ale 

UE cu SUA vor fi una dintre principalele priorităţi ale trio-ului de preşedinţii, 

conform sursei citate. 

 

*** 

Preşedinţia Consiliului se asigură prin rotaţie la fiecare şase luni între statele 

membre ale UE, în decursul acestei perioade statul membru asigurând continuitatea 

agendei UE în cadrul Consiliului şi conducând reuniunile acestei formaţiuni. 

 

Sistemul de conducere rotativă a fost introdus de Tratatul de la Lisabona în 2009. 

Trio-ul stabileşte obiective pe termen lung şi pregăteşte o agendă comună, 

determinând subiectele şi aspectele majore care vor fi abordate de Consiliu pe o 

perioadă de 18 luni. În baza acestui program, fiecare dintre cele trei ţări îşi 

pregăteşte propriul său program, mai detaliat, pentru şase luni, 

conform https://www.consilium.europa.eu/. 

 

Preşedinţia are două misiuni principale: planificarea şi conducerea reuniunilor din 

cadrul Consiliului şi al grupurilor sale de pregătire şi reprezentarea Consiliului în 

relaţiile cu celelalte instituţii ale UE. 

 

În ceea ce priveşte planificarea şi conducerea reuniunilor, preşedinţia conduce 

întâlnirile formale din cadrul diferitelor formaţiuni ale Consiliului (cu excepţia 

Consiliului Afaceri Externe), se asigură că discuţiile se desfăşoară în acord cu  

https://www.consilium.europa.eu/
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Regulamentul de procedură şi metodele de lucru ale Consiliului şi organizează, de 

asemenea, şi reuniuni informale la Bruxelles şi în ţara care asigură preşedinţia prin 

rotaţie. 

 

Cu privire la rolul său de reprezentare, preşedinţia UE reprezintă Consiliul în 

relaţiile cu celelalte instituţii ale UE, în special cu Comisia şi cu Parlamentul 

European. Rolul său este de a încerca obţinerea unui acord privind dosarele 

legislative prin aşa-numitele triloguri sau prin reuniuni de negociere informale şi 

prin reuniuni ale Comitetului de conciliere.  

 (Sursa:  Agerpres) 

 

 Punerea în aplicare a Regulamentului (UE) 2019/1150 privind intermedierea 

online - inițiative naționale și europene 

Începând cu data de 12 iulie 2020, Regulamentul (UE) 2019/1150 privind 

promovarea echității și a transparenței pentru întreprinderile utilizatoare de servicii 

de intermediere online va fi direct aplicabil în România. Regulamentul stabilește 

noi reguli pentru platformele de intermediere online în relația cu întreprinderile 

(comercianții) care oferă consumatorilor bunuri sau servicii prin intermediul 

acestora. Într-un articol anterior - Platformele de intermediere online - propunere 

pentru noi reguli care să sporească transparența am prezentat principalele 

modificări aduse de noul Regulament. 

 

Întrucât, cu excepția nulității pentru anumite situații specifice de nerespectare a 

regulilor legate de termeni și condiții, Regulamentul nu stabilește remedii propriu-

zise pentru încălcare sau modalitatea în care va fi verificată respectarea 

prevederilor Regulamentului, stabilirea acestora revine fiecărui stat membru UE în 

parte. 

La nivel național, având în vedere iminenta aplicare a Regulamentului, Consiliul 

Concurenței a supus recent consultării publice un proiect de Ordonanță de urgență 

privind măsurile de punere în aplicare a Regulamentului la nivel național. Consiliul 

oferă entităților interesate posibilitatea de a depune observații și propuneri cu 

privire la proiectul de act normativ până pe data de 3 iulie 2020.  

https://www.hotnews.ro/stiri-specialisti_filip_company-23132933-platformele-intermediere-online-propunere-pentru-noi-reguli-care-sporeasca-transparenta.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-specialisti_filip_company-23132933-platformele-intermediere-online-propunere-pentru-noi-reguli-care-sporeasca-transparenta.htm
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Un aspect important de avut în vedere în legătură cu acest proiect este faptul că 

introduce amenzi contravenționale de până la 1% (respectiv între 0,1% și 1%) din 

cifra de afaceri obținută de furnizorul de servicii de intermediere online din 

administrarea platformei online. 

 

Aceste amenzi pot fi aplicate inclusiv pentru nerespectarea cerințelor privind 

procedurile și termenele de modificare a termenilor și condițiilor încheiate de 

platforma online cu întreprinderile utilizatoare de servicii, sau a cerințelor privind 

restricționarea, suspendarea sau sistarea furnizării serviciilor de intermediere 

online. 

Stabilirea unui regim sancționator raportat la cifra de afaceri presupune o atenție și 

mai sporită din partea platformei de intermediere online, pentru a nu se ajunge ca 

acest regim să descurajeze sau să oprească inovația și dezvoltarea de noi tehnologii 

în zona platformelor de comerț online, în special pentru platformele mici. 

 

Cu toate acestea, Regulamentul nu impune statelor membre obligația de a stabili 

amenzi pentru a asigura respectarea obligațiilor ce rezultă din Regulament 

(preambul 46), ci doar ca măsurile adoptate la nivel național să fie eficace, 

proporționale și cu efect de descurajare. De exemplu, în UK, normele naționale de 

aplicare prevăd remedii de ordin privat pentru încălcare, și anume posibilitatea 

întreprinderilor utilizatoare de a solicita despăgubiri în instanță împotriva 

furnizorului de servicii de intermediere. 

În România, o altă sancțiune principală ce va putea fi stabilită pentru încălcări de o 

gravitate mai redusă este cea a avertismentului, de exemplu pentru nerespectarea 

anumitor cerințe legate de conținutul termenilor și condițiilor, vizibilitatea 

identității comercianților pe platformă, sau cerințele legate de implementarea unui 

sistem intern de soluționare a reclamațiilor primite de la comercianți. 

 

Alături de aceste sancțiuni, pentru a încuraja conformarea și remedierea, Consiliul 

Concurenței va putea impune și măsuri comportamentale pentru furnizorul de 

servicii de intermediere. 
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La nivel european, Comisia Europeană a inițiat demersurile pentru pregătirea unui 

ghid care să sprijine platformele de intermediere în implementarea cerințelor de 

transparență cu privire la ierarhizarea bunurilor și serviciilor oferite de comercianți 

în platformă. Comisia a finalizat procesul de colectare a informațiilor din partea 

entităților interesante prin intermediul unui studiu, urmând să anunțe un nou 

calendar legat de publicarea ghidului. 

 

Deși la acest moment nu este încă disponibilă o variantă preliminară a ghidului, 

potrivit Comisiei, acesta își propune să abordeze printre altele (i) detalierea 

principalelor concepte utilizate în cadrul Regulamentului în legătură cu această 

obligație, (ii) modul de punere în balanță a cerinței de transparență și prevenirea 

posibilității de manipulare cu rea-credință a ierarhizării, (iii) orientări practice în 

legătură cu modul în care pot fi prezentați principalii parametrii pe baza cărora este 

stabilită ierarhia, precum și (iv) identificarea unor bune practici din industriile 

relevante. 

Având în vedere regimul sancționator propus la nivel național, platformele de 

intermediere online vor trebui în primul rând să stabilească dacă vor intra sub 

incidența acestui Regulament. Mai exact dacă constituie servicii ale societății 

informaționale, așa cum acest concept a fost conturat la nivelul Uniunii Europene 

și dacă serviciile oferite prin intermediul platformei au ca scop facilitarea inițierii 

tranzacțiilor directe între comercianți (întreprinderi utilizatoare) și consumatori. În 

cazul unui răspuns afirmativ, va fi importantă verificarea și eventual revizuirea 

termenilor și condițiilor, dar și a practicilor utilizate în relația cu întreprinderile 

care își oferă produsele sau serviciile prin intermediul platformei. 

(Sursa:  hotnews.ro) 

 

 UE își deschide frontierele pentru 15 state, printre care și China cu o 

condiție, dar exclude SUA 

Țările UE au convenit să redeschidă granițele Uniunii și spațiul Schengen începând 

de miercuri călătorilor dintr-o listă de 15 țări, care include China cu condiția 

reciprocității, dar exclude Statele Unite, potrivit unui comunicat publicat marți, 

relatează AFP. 
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Această listă de țări a căror situație epidemiologică legată de boala Covid-19 este 

considerată a fi suficient de sigură pentru reluarea călătoriilor, trebuie actualizată la 

fiecare două săptămâni. Țările sigure sunt Algeria, Australia, Canada, Georgia, 

Japonia, Muntenegru, Maroc, Noua Zeelandă, Rwanda, Serbia, Coreea de Sud, 

Thailanda, Tunisia și Uruguay. 

Vineri seară, ambasadorii ţărilor din UE şi spaţiul Schengen au propus o listă cu 

circa 15 state, dar fără SUA, unde pandemia pare să fi scăpat de sub control, şi care 

include China sub anumite condiţii. 

Preşedinţia croată a UE le-a dat termen statelor membre până sâmbătă seară pentru 

a se pronunţa printr-un vot, dar unele dintre acestea au solicitat mai mult timp. 

(Sursa:  hotnews.ro) 

 


